
1.  VZO 11/2020 
 

                          ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica 
 

Zápisnica zo zasadnutia  VZO pri Schaeffler Skalica, 
konaného dňa :  8.10.2020 od 12:00 hod.- do 14:00 hod. 

v kancelárii odborov (G03/02.1). 
 

Program: 
1. Privítanie členov zasadnutia VZO 
2. Koordinačné stretnutie a rozhodnutie doc. JUDr. Viktora Križana PhD 
3. Plán výroby, výhľad práce 
4. Voľby 2020 do orgánov ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica  
5. Zasadnutie Európskej podnikovej rady  
6. Protestné pochody v SR 
7. Ples 2021 
8. Aktuálna situácia „covid-19“, ochranné rúška 
9. Diskusia 

 
 
 

1. Predseda p. Ferdinand Masár privítal na zasadnutí členov VZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica. 
Rokovalo sa za prísnych bezpečnostných opatrení – odstup, rúško, ruky - dezinfekcia. Členovia VZO 
boli rozmiestnení v kancelárii minimálne na vzdialenosť 2 m, každý člen mal na tvári ochranné 
certifikované rúško, pri vstupe do miestnosti použili dezinfekciu a aj na stoloch mali pripravený 
antibakteriálny gél. Kancelária bola neustále vetraná.  
 

 
2. Dňa 22.9. 2020 sa konalo koordinačné stretnutie so zástupcami oboch odborových organizácií, ktoré 

pôsobia vo firme Schaeffler Skalica a tiež za účasti vedenia podniku, kde sa dohodlo o osobe 
rozhodcu, ktorou sa stal doc. JUDr. Viktor Križan PhD. 
 
2.10.2020 doc. JUDr. Viktor Križan PhD rozhodoval o veci určenia oprávnených odborových 
organizácií na rokovanie a uzatvorenie Kolektívnej zmluvy, ktorá sa má uzatvoriť so 
zamestnávateľom Schaeffler Skalica. Odborové organizácie predložili rozhodcovi štatút odborových 
organizácií, menný zoznam členov v elektronickej podobe ako aj prihlášky zaevidovaných členov v 
tlačenej podobe. To sa párovalo a porovnávalo so zrážkami zo mzdy. 
Spor bol ukončený v neprospech ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica. MOAS má k 22.9.2020 členov 
1024 a ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica má 684 členov plus neaktívnych členov – dôchodcov 64, 
ktorí si platia členské príspevky. Ale dôchodcov rozhodca nezapočítaval, keďže nie sú „aktívnymi“ 
členmi. 9 zamestnancov je členmi aj MOAS aj KOVO. 
To ale znamená, keď porovnáme minuloročné rozhodnutie rozhodcu a tohtoročné, že z odborovej 
organizácie MOAS odišlo v priebehu roka 221 členov, čo je podľa nášho názoru dosť veľké číslo.   
 
 

Otázka:  Koľko odborových organizácií môže pôsobiť v jednej firme ? 
Odpoveď:  Vo firme môže pôsobiť viac odborových organizácií. Počet organizácií, ktoré môžu 
zastupovať zamestnancov nie je obmedzený.  
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3. Plán výroby, výhľad práce k 7.10. 2020 do konca KW47.  
Situácia sa v oblasti Industry mierne zhoršila (seg.D).  
Ale veľký nárast práce a navýšenie zákaziek je na seg. H.  – museli prejsť a posilniť na 4- zmennú 
prevádzku. Zase ale u nás vo firme výborne funguje prerozdelenie, „požičiavanie“ zamestnancov na 
druhé segmenty. Ďalšie týždne vyzerajú optimistickejšie. 
Predbežne máme informácie, že by prepúšťanie z nadbytočnosti nemalo prebiehať v nasledujúce 
mesiace v takej miere ako doteraz. Výroba sa postupne navyšuje. 

 
 
Otázka:   Ak zrušia Tvoju pracovnú pozíciu, dostanú zamestnanci odstupné ? 
Odpoveď:  Áno. Ale v našom podniku potrebujú zamestnancov na segmenty, kde stúpla výroba a je 
v mnohých prípadoch ponúknuté iné pracovné miesto. A o to predsa ide – o udržanie zamestnanosti, aby si 
neprišiel o prácu. 
 
Otázka:  Aké máte skúsenosti , ako sa „zapožičiavajú“ zamestnanci na druhé segmenty ? 
Odpoveď:  Niektorí zamestnanci prešli na druhé segmenty na dlhšie obdobie – napr. sú preradení do 
konca roka, tak u nich je možnosť prejsť na konkrétny segment aj na stálo. V niektorých prípadoch sa tak 
už aj stalo. 
 
Otázka:  Funguje ešte 60% ?  
Odpoveď:  Na vnútropodnikovom trhu práce najprv ponúknu VT zamestnancov na iné segmenty. Ale až 
keď sa nikde pre nich práca nenájde, tak potom dostanú 60%. Zamestnanci sa spravodlivo striedajú. Aby 
sa zamestnanci nehádali. Zamestnanci sa ale musia najprv zaškoliť. Preto je v niektorých prípadoch lepšie, 
ak chodia na výpomoci len tí istí. Najvhodnejšia cesta je, ak je dohoda z jednej aj druhej strany. 
 
 

4. Voľby 2020 do orgánov ZO OZ KOVO sa budú konať v termíne od 30.11. do 3.12. 2020. 
Prebiehať budú počas výdaja stravy na rannej ,poobednej i nočnej zmene pred jedálňou.  
Na nočnej zmene, keďže stravu z podnikovej jedálne odoberá najmenej zamestnancov, bude 
možnosť voliť aj pred vrátnicou pred príchodom na nočnú zmenu. 
Budeme informovať aj členov s osobitným členstvom ( dôchodcovia a členky na materskej 
dovolenke), že majú možnosť voliť pred vrátnicou. 
Ukončenie volebných kandidátok je 16.11.2020 do 15:00 hodiny. Dodržujeme pravidlá vo volebnom 
poriadku, ktorý určuje uzavretie kandidátok 14 dní pred začiatkom volieb. 
 
 

Pri voľbách do orgánov ZO musí mať kandidát na kandidátskej listine za člena do VZO podporu v podobe minimálne 
troch členov. 
Kandidát za člena RK musí mať na kandidátke podporu v podobe minimálne piatich členov ZO.  
Kandidát za predsedu VZO musí mať na kandidátke podporu v podobe minimálne desiatich členov. 
Kandidáti budú uvedení na volebnom lístku a členom VZO sa stane kandidát s najvyšším počtom hlasov  
na segmente. V prípade akéhokoľvek odchodu tohto člena VZO zo svojej funkcie sa stane členom VZO pre daný 
segment kandidát, ktorý získal vo voľbách druhý najvyšší počet hlasov. (po prípade tretí, štvrtý atď...) Pri prestupe 
zvoleného člena výboru do iného odborárskeho segmentu stráca daný člen mandát a na predmetnom úseku budú 
vykonané doplnkové voľby do 30 dní od vzniknutej zmeny, ak nie je už na rade nikto, kto skončil v posledných 
voľbách hneď za odchádzajúcim členom VZO. 
Člen  dozornej a revíznej komisie má právo byť prítomný pri hlasovaní o nedôvere a bude odvolaný v prípade 
prejavenej nadpolovičnej nedôvere. 

 
 
Návrh na zloženie volebnej komisie: 
Šátková, Sprušanská, Hrubša, Krištofík, Iršová, Ružička. 
Volebná komisia bola jednomyseľne odsúhlasená.  
Dáme potrebné informácie na všetky naše dostupné informačné kanály (nástenka, web, FB). 
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Kedy sa môžete zúčastniť  ,, Volieb 2020  .“ 
(  H03- II.poschodie , miestnosť pred jedálňou  Aproxima ) 
Pondelok  30.11. 2020           od  09:30 - do 13:30 

     od  17:30 - do 19:30 
 od  00:30 - do 02:30 

(  H03- II.poschodie , miestnosť pred jedálňou  Aproxima ) 
(nočná v po. 30.10.2020) 

       od   21:00 - do 22:30 
( pred recepciou G011 ) 

 
Utorok      1.12.2020              od  09:30 - do 13:30 

     od  17:30 - do 19:30 
 od  00:30 - do 02:30 

(  H03- II.poschodie , miestnosť pred jedálňou  Aproxima ) 
(nočná v ut. 1.12.2020) 

       od   21:00 - do 22:30 
( pred vrátnicou G03 ) 

 
 
 

Streda      2.12.2020       od  09:30 - do 13:30 
     od  17:30 - do 19:30 
 od  00:30 - do 02:30 

(  H03- II.poschodie , miestnosť pred jedálňou  Aproxima ) 
(nočná v po. 2.12.2020) 

       od   21:00 - do 22:30 
( pred recepciou G06 ) 

 
Štvrtok     3.12.2020              od  09:30  -  do   13:30 
(  H03- II.poschodie , miestnosť pred jedálňou  Aproxima ) 
Pozn. : Ukončenie možnosti voliť –  štvrtok  3.12.2020 o 13:30 hod. 

Časy a dni možnosti voliť pre členov s osobitným členstvom  (ČsOČ) , t.j. členovia dôchodci  a MD : 
(  Miesto Volieb 2020 pre  ČsOČ   =  recepcia   G011  )  

Pondelok       30.11.2020         od   8:00   -   do   9:00 
Utorok 1.12.2020         od   8:00   -   do   9:00 

 
5. 24.9. 2020 sa p. Masár zúčastnil rokovania Európskej podnikovej rady. Tentokrát sa rokovanie 

konalo cez Skype. Centrálne vedenie bolo v zastúpení p.Ziegler – výroba, p.Hamann – personál. 
Stretnutia sú stále negatívnejšie. Nemalo by to zasiahnuť Slovensko.  
Zásadné, o čom sme sa bavili a pán Ziegler, čo nám oznámil – space program – celoeurópsky – 
uzatváranie závodu, predaj, prepúšťanie z nadbytočnosti.  
Bude sa rozhodovať o závodoch, ktoré sú ohrozené, uzatvorením, predajom 6 podnikov v Nemecku 
plánuje centrálne vedenie úplne uzatvoriť. 
 

6. Členovia ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica sa zúčastnili protestného pochodu v Trnave. 
Podporili sme tak KOZ SR a tiež nesúhlasíme so zámermi súčasnej vlády, ktorá pripravila viaceré 
legislatívne zámery s negatívnymi sociálnymi dopadmi:  

- Chcú zmeniť výpočet minimálnej mzdy – čo to znamená ? Všetci budeme mať nižšie platy! 
- Chcú odpojiť príplatky od minimálnej mzdy (príplatok za pracovnú pohotovosť, príplatok 

za prácu v sobotu, nedeľu, príplatok za nočnú prácu); nahradenie percentuálneho 
vyjadrenia pevnou sumou, ktorá sa odvíja od minimálnej hodinovej mzdy na rok 2021. Aj 
toto sa opäť prejaví na nižšej mzde !  

- Plánuje sa zrušenie dôchodkového stropu, či výhod 13. a 14. platu.  
KOZ SR a tiež ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica veľmi negatívne vníma snahu o znižovanie 
mzdových a sociálnych štandardov pracujúcich. Je toho viac, čo chce vláda zmeniť. Opäť má 
na to doplatiť len zamestnanec. Preto sme „vyšli“ do ulíc. Budeme potrebovať podporu Vás 
všetkých, ak bude v budúcnosti treba. Jedná sa o Vaše peniaze. 
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 „PRÁVA, KTORÉ MÁME, SI ZOBRAŤ NEDÁME!“ 
 
Otázka:  Niektorí naši zamestnanci ani nevedia, čo sa v SR deje. Všetci sledujú len situáciu 
s COVID-19. Ako by sme im to mohli dostať do „uší“ ?  
Odpoveď: Ľudia sú zmätený, apatický a sklamaní. Neuvedomujú si, že ak sa zastropujú príplatky, tak im 
mzda neporastie. 

 
 

7. 20.2.2021 by sa mal konať 19. ročník reprezentačného plesu ZO OZ KOVO pri Schaeffler Skalica. 
V tejto situácii , kvôli zabráneniu šírenia covid-19 by bolo rozumné ples v roku 2021 neorganizovať.  
Výsledok hlasovania:  10 členov VZO hlasovali za zrušenie, 2 členovia sa hlasovania zdržali. 
Ples v roku 2021 sa konať nebude. 

 
8. Správne nosenie rúšok – tento týždeň prebiehali návštevy na všetkých pracoviskách vedenia 

podniku spolu so zástupcami zamestnancov kvôli správnemu noseniu ochranných rúšok. Snažíme 
sa ostať všetci zdraví. Preto je dôležité nosiť rúška správne (to znamená aj na ústach aj na nose), 
aby sme neohrozovali svojich kolegov a potom aj svojich rodinných príslušníkov. 
Celkovo je v našom podniku k 6.10. 2020 pozitívne testovaných 16 zamestnancov. Na to nadväzuje 
75 prvých kontaktov 
65 pozitívnych testovaných prípadov máme v rámci Schaeffler Európy. 
 

Otázka:  Sankcie za nenosenie rúšok ? 
Odpoveď: Nikomu to nie je príjemné, ale je ťažká situácia a rúška sa musia nosiť. Sankcie sa za rúška 
dávať zatiaľ nebudú.  
  
Otázka: Ako mám komunikovať cez rúšku, keď musím telefonovať ? Vo výrobe, v hlučnom prostredí 
je to problém . 
Odpoveď: Všetci odborníci sú toho názoru, že rúško je jediná účinná vec ktorá zabraňuje šíreniu  
covid-19. 
  

9. Diskusia: 
Otázka: Cez víkend odstavujú teplú vodu aj radiátory sú studené. Dalo by sa to nejako riešiť ? 
Odpoveď: Budeme to okamžite pripomienkovať. 
 
Otázka: Spájanie segmentov – sú tam nejaké nové informácie ? 
Odpoveď: Zatiaľ nič oficiálne nie je. Nie je to stále rozhodnuté.  
 
Otázka: Skrinky na šatniach sú úzke. Nedajú sa členom do nich prilba z motorky. Ani uteráky nám v takej 
úzkej skrinke neuschnú. Zimné bundy sa nám tam asi ani nevojdú. Cca o 10 cm sú užšie.  
Odpoveď: Na všetkých halách si osobné šatníkové skrinky prerobené. Rozdelenie skriniek je také, aby mali 
všetci jednu skrinku, aby neboli otočené k sebe, aby neboli pri sebe kolegovia z jednej zmeny, aby boli 
rozostupy, muselo sa zmeniť otočenie skriniek. 
 
Predseda p. Ferdinand Masár poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  
 
 
 
V Skalici 8.10. 2020                                                                 Zapísala :               Andrea Iršová                       
                                                                                                                                                     Hospodár ZO OZ KOVO 
 
                                                                                                                             
 
 

 
Overovateľ zápisnice :                  Dušan Machlica 

                                                       Podpredseda VZO OZ KOVO 
 

                                                  Ferdinand Masár 
                                                         Predseda VZO OZ KOVO     


